
Protokół 
z XLVII zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 4 listopada  2010r. 
w Sali GOKSiR w Liniewie 

 
 

Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 
Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 
uczestniczy 15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

 
Wójt – proszę o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie  uchwalenia 
rocznego  planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2011rok. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem do 
porządku obrad projektów uchwał przedstawionych przez Pana Wójta. 
 
Radni jednogłośnie przyjęli proponowane projekty uchwały do porządku obrad. 

 

Proponowany program sesji:Proponowany program sesji:Proponowany program sesji:Proponowany program sesji:    

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów  alkoholowych na 2011 rok, 

b) uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na 2011 
rok, 

c) wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów stanowiących własność Gminy 
Liniewo, 

d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
e) zmian w budżecie gminy, 
f) uchwalenia rocznego  planu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

na 2011rok. 
7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 



8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Podsumowanie kadencji Rady Gminy Liniewo 2006 - 2010. 
10. Zakończenie sesji. 

 
 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 
jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak.  
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 
 

Ad. 5 
Interpelacje i wnioski radnych: 
 
Sławomir Zabrocki – chciałbym podziękować  za przeprowadzone inwestycje w 
Rymanowcu  oraz za to, że mogliśmy liczyć na wsparcie wójta i rady. 
 
Jerzy Bałachowski – ostatnio PKS zabrał nam ostatni autobus, w którym można było 
wrócić z Kościerzyny lub Liniewa i pojechać do Gdańska, został także wycofany autobus 
szkolny do gdańska, 
- trzeba obciążyć firmę, która robiła przybudówkę w OSP w Wysinie, zgłaszaliśmy to już 
raz do Pana Piotra, on miał się kontaktować z tamtą firmą, ale nie ma odzewu w tej 
sprawie, a tam ciągle zacieka woda. 
 
Zbigniew Rekowski – autobus PKS zawraca w Liniewie, mógłbym przecież pojechać 
również do Orla i Garczyna, 
- żywopłot w Orlu w dalszym ciągu stoi jak stał. 
 
Grzegorz Michnowski – był problem ze słupami w Garczynie, aby je Energa rozebrała, 
teraz są rozebrane, ale leżą sobie na poboczu i zagrażają bezpieczeństwu 
przejeżdżających tamtędy. Trzeba znowu do nich napisać, aby po sobie posprzątali, 
- ja wygląda realne zadłużenie w naszej gminie? Bo różne się słyszy się głosy, że nasza 
gmina stoi na skraju bankructwa, 
- trzeba skomunikować referat komunalny z kasą, aby pani Halinka nie musiała 
wypisywać kwitków, 
- na poprzedniej sesji prosiłem o pomalowanie przedsionka przedszkola, 
- słyszy się, że z wiatrakami to nie jest tak różowo jak mogłoby się wydawać, że te 2%, 
które dostanie gmina to tylko od wartości samej budowli, bez turbiny. 



 
Romuald Kupper – chciałbym również podziękować za poczynione inwestycje w 
Liniewie, za to, że mamy asfalt na ulicy Tysiąclecia i że Energa w końcu naprawiła słup 
pod bocianim gniazdem na ulicy Polnej. 
Alfons Troka – w Orlu została rozebrana trelinka na drodze do świetlicy i ma iść na 
przemiał, może uda się te lepsze kawałki uratować i położyć koło pana Gostomskiego? 
 
 
Ad. 6 

Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  
alkoholowych na 2011 rok 
 
Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty –  Komisja Oświaty nie wnosi żadnych 
poprawek do przedstawionego projektu uchwały i jest za przyjęciem. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni  15  głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
b)  uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na 2011 rok 
 
Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty- komisja jest za przyjęciem projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni  15  głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
c) wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów stanowiących własność Gminy Liniewo 
 
Benedykt Knitter – Komisja Komunalna – komisja jest za przyjęciem tej uchwały pod 
warunkiem, że dzierżawione będą tylko grunty orne, a jeśli jest tam również żwirownia 
to nie przyjmujemy tej uchwały. 
 



Ludwik Szparkowski – proponuje, aby zmienić brzmienie tytułu tej uchwały na 
„wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów rolnych stanowiących własność gminy 
Liniewo” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

wprowadzeniem poprawki. 
 
Radni  15  głosami „za”  przyjęli proponowana przez Przewodniczącego poprawkę 
do projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni  15  głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
 
Benedykt Knitter – Komisja Komunalna – komisja bez zastrzeżeń przyjmuje 
proponowane przez Wójta stawki podatku od środków transportowych. 
 
Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty – komisja jest za przyjęciem tej uchwały. 
 
Jerzy Bałachowski – Komisja Rolna – komisja jest za przyjęcie proponowanych stawek. 
 
Sławomir Zabrocki – komisja Rewizyjna – komisja nie wnosi uwag do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni  15  głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) zmian w budżecie gminy 
 
Skarbnik – zmiany w budżecie przedstawiają się następująco w dziale 010 w dochodach 
wprowadzenie dotacji rozwojowej na kwotę 1 011830,73zł na dofinansowanie zadania  
„rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z budową kanalizacji 
sanitarnej w Głodowie”. W dziale 750 zwiększono dochody w kwocie 13010,48zł z 
odszkodowania za zalane pomieszczenia, z kwoty tej przeznaczono 3 177zł na dotacje 
dla instytucji kultury, pozostałe przeznaczono do działu 010. Dział 751 zwiększono 
dochody i wydatki  na kwotę 22 895zł na wybory do rad oraz wybory wójtów. W dziale 



852 dokonano zmian w kwocie 18 600zł na zwiększenie dotacji na świadczenia 
rodzinne i składki zdrowotne. Decyzją wojewody dokonano zmian w dziale 854 z 
przeznaczeniem na pomoc materialną dla uczniów na kwotę 40 624zł. W załącznikach 3 
i 3a dokonano zmian w wydatkach na 2010r. oraz źródła finansowania zadania 
„Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu wraz z budową kanalizacji 
sanitarnej w Głodowie.” Zmian dokonano także w zadaniu „Kształtowanie centrum 
Kulturalno-społeczni-rekreacyjnego miejscowości Liniewo. Różnice zmian polegają na  
zmniejszeniu wydatków z tytułu oszczędności po przetargu. Kwota  50 813zł została 
przeznaczona na zwiększenie wydatków inwestycyjnych w dziale 010.  Kwotę w 
wysokości 127 831zł zmniejszono przychody z kredytu BGK było 363 500zł a jest 
235 669zł. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni  15  głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
f) uchwalenia rocznego  planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2011rok 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni  15  głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
Ad. 7 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt – zadłużenie gminy - zadłużenie gminy nie jest wysokie i kształtuje się poniżej 
średniej. Jest okres przedwyborczy i opozycja próbuje wygłaszać nieprawdę. 
- wiatraki – 2% będzie wpływało do kasy urzędu od  1/3 wartości budowli, niestety to 
jest ponad nami lobby w tej sprawie jest silne, ale i tak jest to kwota w granicach 
1 000 000zł, 
- poprawa szaletów w Wysinie – Kierownik RRiGN skontaktuje się ponownie z ta firmą, 
aby jak najszybciej to zrobiła. 
 
Skarbnik – zadłużenie gminy – zadłużenie gminy na dzisiaj wynosi 2 665 000zl to 
stanowi 17%, do końca roku będzie wynosić 2965 000zł czyli 19,8%.  
 



Sekretarz – wycofywanie autobusów – PKS od jakiegoś czasu już likwiduje kursy 
swoich autobusów, ale my jako pojedyncza gmina jesteśmy za słabi musimy wystosować 
apel do innych samorządów i się z nimi połączyć, 
- żywopłot – poszło 2 tygodnie temu pismo do pana Cieślaka z Orla, który jest 
dzierżawcą tego gruntu i teraz czekamy na jego posunięcie, jeśli to nie zostanie zrobione 
to podejmiemy następne kroki. 
 
Krystian Breski – słupy – długo czekaliśmy na usunięcie tych słupów w Garczynie, ale 
uprzątnęli tego do końca, a pozostawione części stanowią zagrożenie dla 
przejeżdżającym tamtędy pojazdów. Wyślemy ponownie pismo, aby zostało to usunięte, 
- skomunikowanie referatu z kasą – jest to długotrwały i kosztowny proces ponieważ 
program, który obsługuje rozliczanie wody jest straszy i nie jest kompatybilny z 
programem z kasą, ta sprawa zostanie uregulowana, gdy powstanie u nas Zakład 
Komunalny, 
- wykorzystanie trelinki z Orla – trelinka, która nadawała się do ponownego użytku, 
została położona na zjazd ulicy Jeziornej przez firmę z Człuchowa, 
- bocianie gniazdo – postawienie słupa było po stronie Energi, ale zakup był po naszej 
stronie. 
 
Zbigniew Werczyński – elewacja w przedszkolu - stanąłem w tym roku przed 
wyborem czy zrobić elewację czy wstawić nowe okna i wybrałem wstawienie nowych 
okien, bo to jest ważniejsze. Sanepid kazał nam wyremontować sale. Zdaję sobie sprawę, 
że wygląd zewnętrzny tej przybudówki nie jest estetyczny i w przyszłym budżecie 
zostanie to zrobione. 
 
Grzegorz Michnowski – wystarczy kupić puszkę farby. 
 
Zbigniew Werczyński – najważniejsze dla mnie było wyremontowanie sali. 
 
 

Ad. 8 
Wolne głosy i wnioski 
 
Wacław Stolc – co to był za projektant, który kazał sieć wodociągową prowadzić przez 
drogi i dziury zostawił? 
 
Krystian Breski – wodociąg został poprowadzony w granicach drogi, ponieważ się tak 
robi, aby nie wchodzić w prywatne działki. Roboty w dalszym ciągu trwają i nie możemy 
wymuszać na wykonawcy, aby pozostawiał po sobie porządek miał tylko zapewnić 
przejezdność tej drogi. Od dzisiaj jest rozpoczęta naprawa drogi. 
 
Wiesław Szarmach – chciałbym podziękować za współpracę radnym, sołtysom, 
pracownikom urzędu, dyrektorom, panu koordynatorowi oświaty, panu Krzysztofowi 
Michnowskiemu oraz panu Wójtowi, jeśli kogoś uraziłem to przepraszam za to. 
 
Jerzy Bałachowski – komisja rolna składa na samo zakończenie wniosek o to, aby nasz 
ODR został z powrotem przeniesiony do budynku Urzędu Gminy, 
- dziękuję za bezpłatne udostępnienie autokarów, którymi mogliśmy pojechać na 
wycieczkę do Szymbarku, 



- podczas 100- lecia Straży w Wysinie Niemcy obiecali nam samochód, jak się ta sprawa 
ma? 
 
Wójt – sprawy formalne się wydłużyły, ale na pewno niedługo przyjdzie. 
Benedykt Knitter – chciałbym podziękować mojej komisji za 4 lata współpracy. 
 
Robert Gransicki – chciałbym podziękować w imieniu własnych i wszystkich 
odznaczonych, za to że zostały dołożone starania i przedstawiciel gminy dostał jedno z 
najważniejszych odznaczeń państwowych. Doceniono moją prace jako strażaka. Jestem z 
tego bardzo dumny i chciałbym podziękować ludziom, którzy się do tego przyczynili. 
 
Jacek Kmieciak – ile sztuk wiatraków ma stać na tej farmie wiatrowej budowanej koło 
Orla oraz jak daleko będą stały od ogródków działkowych? Czy zostały przeprowadzone 
konsultacje z mieszkańcami i ochrona środowiska? 
 
Wójt – miejsce oraz plan zagospodarowania przestrzennego musza być uzgodnione wg 
odpowiednich procedur, które zostały spełnione. Informacja została przedstawiona 
mieszkańcom, którzy mogli wnieść zastrzeżenia i uwagi. Ma tam stać 17 wiatraków 
każdy o mocy 2MW. To chluba i zaszczyt, że Gmina Liniewo jako pierwsza gmina w 
Powiecie Kościerskim będzie posiadała farmę wiatrową. 
 
Jacek Kmieciak –wysokość wieży ma wynieść niby 220m, powyżej 200m jest Głowna 
trasa przelotu ptaków. 
 
Wójt – są projekty techniczne RDOŚ i ja nie posiadam takiej informacji, ze wiatraki będą 
miały 200m wysokości lecz nieco ponad 100m. może Pan wystosować wniosek do firmy 
3E o możliwość zapoznania się z tą inwestycją. 
 
Pani Gabriela Borowicka przedstawiciel ODR zaprosiła mieszkańców na szkolenia 
wykorzystania zasobów paszowych oraz funkcjonowania gospodarstw rolnych. 
Podziękowała także radnym za wsparcie. 
 
Tadeusz Borkowski – chciałbym podziękować Panu Wójtowi oraz Radzie Gminy 
zrobienie nowej drogi dojazdowej do świetlicy w Orlu oraz chodników, ale także Panu 
Krzysztofowi Michnowskiemu za to, że dokończył to co zapoczątkował pan Sapierzyński. 
 
Józef Moritz – chciałbym podziękować za dywanik asfaltowy w Garczynie oraz za to, że 
udało się nam tyle razem zrobić. 
 
Krzysztof Michnowski – rozmawialiśmy z Nadleśnictwem o żywopłocie w Orlu i nas nie 
interesuje kto jest dzierżawcą, właścicielem jest leśnictwo i ono musi podjąć działania w 
tej sprawie. 
 
 
Ad. 9  
Podsumowanie kadencji Rady Gminy Liniewo 2006 - 2010. 
 

Pan Przewodniczący Ludwik Szparkowski podsumował działalność Rady Gminy w 
kadencji 2006 – 2010. 



 

Pan Wójt Mirosław Warczak podziękował wszystkim za współpracę.  
(podziękowanie w załączeniu do protokołu) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.30 
 
 

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
 
 
 


